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Datum a místo ověření  1.11.2013 obor Zdravotnické lyceum, třída 2.ZL  

Anotace Materiál je určen pro žáky 2. ročníků středních škol jako 

pomůcka pro opakování učiva o skloňování zájmen a číslovek. 

Slouží především k samostatné práci. Zde si žáci zopakují a 

procvičí především obtížnější jevy – dvojné číslo, zájmeno jenž a 

skloňování složených číslovek. Materiál lze použít i pro 

opakování učiva ve 4. ročnících v rámci přípravy na maturitní 

zkoušku. 

Metodický pokyn Aktivita – pracovní list - přímá práce žáků – cca 35 min.  

 
 

 

 

Pokud není uvedeno jinak, jsou použité objekty vlastní originální tvorbou autorky. 
 

 

 

 



Doplňte  náležité  tvary  číslovek: 

V  házené  má  velkou  výhodu  ten,  kdo  umí  dobře  házet  (obě)  rukama.  Byl  to  společný  

majetek  (oba)  bratrů.  Jen  (dva)  žákům  se  podařilo  splnit  všechny  úkoly  bez  chyby.  

Pavel  jel  se  (tři)  přáteli  na  veletrh.  Jan  měl  společnou  cestu  se  (dva)  spolužáky.  (Oba)  

zraněným  hráčům  byla  hned  poskytnuta  první  pomoc.  (Několik)  skoky  byl  u  dveří.  

Uprostřed  místnosti  stál  stůl  se  (čtyři)  židlemi.  Po  cestě  jsme  se  potkali  s  (mnoho)  

dobrými  lidmi.  Fotbalové  utkání  se  v  televizi  vysílá  od  (dvě)  hodin. 

 

Následující výrazy převeďte do 7.pádu množného čísla: 

její krásné modré oči 

stůl s ulomenou nohou 

všichni tři bratři 

jejich dvě sestry 

obě bolavá kolena 

dítě s buclatou nožičkou 

ulomené ucho hrnce 

ty nemocné uši 

 

Zájmeno který nahraďte tvary zájmena jenž: 

Byl to kamarád, na kterého jsem se mohl spolehnout. To není ten člověk, s kterým jsem tě 

chtěla seznámit. Dívka, na kterou čekáš, už asi dnes nepřijde. Koukali jsme na velký stožár, 

který se tyčil nad krajinou. V domě, v kterém jsem strávil dětství, už nikdo nebydlí. Ti, kteří 

nejsou připraveni, se musí omluvit. Ti, s kterými jsou zaměstnavatelé nespokojeni, by se měli 

více snažit. Je to moje skála, o kterou se můžu opřít. Zahrádka, na které pěstujeme zeleninu, 

neodolala letošním povodním. Rodiče, kteří se starají o své děti, snad nejsou výjimkou. 

 

Doplňte správné tvary číslovek složených i podstatných jmen v závorkách: 

Zápas se hrál před (2 352 divák).  Divadelní představení už zhlédlo (5 678) platících diváků. 

Na náměstí se sešlo více než (100 300 lidé). Stalo se to už před (852 let). Se (253 Kč) v kapse 

jdu ven. V našem městě je okolo (200 lékař). (538 žáci) naší školy se koncert velmi líbil. 

 

 



ŘEŠENÍ: 

Doplňte  náležité  tvary  číslovek: 

V  házené  má  velkou  výhodu  ten,  kdo  umí  dobře  házet oběma  rukama.  Byl  to  společný  

majetek  obou  bratrů.  Jen  dvěma  žákům  se  podařilo  splnit  všechny  úkoly  bez  chyby.  

Pavel  jel  se  třemi  přáteli  na  veletrh.  Jan  měl  společnou  cestu  se  dvěma  spolužáky.  

Oběma  zraněným  hráčům  byla  hned  poskytnuta  první  pomoc.  Několika  skoky  byl  u  

dveří.  Uprostřed  místnosti  stál  stůl  se  čtyřmi  židlemi.  Po  cestě  jsme  se  potkali  s  

mnoha  dobrými  lidmi.  Fotbalové  utkání  se  v  televizi  vysílá  od  dvou  hodin. 

Následující výrazy převeďte do 7.pádu množného čísla: 

jejíma krásnýma modrýma očima 

stůl s ulomenými nohami 

všemi třemi bratry 

jejich dvěma sestrami 

oběma bolavými koleny 

dítě s buclatýma nožičkama 

ulomenými uchy hrnce 

těma nemocnýma ušima 

 

Zájmeno který nahraďte tvary zájmena jenž: 

Byl to kamarád, na něhož jsem se mohl spolehnout. To není ten člověk, s nímž jsem tě chtěla 

seznámit. Dívka, na niž čekáš, už asi dnes nepřijde. Koukali jsme na velký stožár, jenž se tyčil 

nad krajinou. V domě, v němž jsem strávil dětství, už nikdo nebydlí. Ti, již nejsou připraveni, 

se musí omluvit. Ti, s nimiž jsou zaměstnavatelé nespokojeni, by se měli více snažit. Je to 

moje skála, o niž se můžu opřít. Zahrádka, na níž pěstujeme zeleninu, neodolala letošním 

povodním. Rodiče, již se starají o své děti, snad nejsou výjimkou. 

 

Doplňte správné tvary číslovek složených i podstatných jmen v závorkách: 

Zápas se hrál před dvěma tisíci třemi sty dvěma diváky.  Divadelní představení už zhlédlo pět 

tisíc šest set sedmdesát osm platících diváků. Na náměstí se sešlo více než sto tisíc tři sta lidí. 

Stalo se to už před osmi sty padesáti dvěma  lety. Se dvěma sty padesáti třemi korunami 

v kapse jdu ven. V našem městě je okolo dvou set lékařů. Pěti stům třiceti osmi žákům naší 

školy se koncert velmi líbil. 

 


